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Annotatie VB 3 mei 2021

Samenvatting

In het VB wordt het maatregelenpakket besproken als ook

toegangstesten.

Voor wat betreft de maatregelen kunt u een toelichting geven waarom

er besloten is niet over te gaan tot stap 2 van het openingsplan.

Voor wat betreft het toegangstesten kunt u ingaan op enkele vragen

die er door de VR’s gesteld zijn hierover, en kunt u een presentatie

geven over toegangstesten. Een beschrijving per sheet is hieronder

toegevoegd.

Advies aan MVWS

Mbt maatregelen: U kunt uitleggen wat de reden is dat er vanuit het

epidemiologisch beeld besloten is niet over te gaan tot stap 2:

Het OMT (110e advies) adviseerde om pas stap 2 te nemen als er

daadwerkelijk een afname gerealiseerd is van 10% tot 15% over het

lopende 7-daagsgemiddelde van het aantal nieuwe IC- en

ziekenhuisopnames.

We zien dat die 10-15% daling nog niet is gerealiseerd. Dat geeft de

voorzitter van het OMT ons op 30 april mee.

Het kabinet zal daarom op 3 mei niet besluiten over stap 2 van het

openingsplan. De besluitvorming over deze stap schuift 8 dagen op

naar 11 mei.

Gelet op het 110e OMT-advies om te wachten totdat er sprake is van

10-15% daling én gelet op het huidige aantal besmettelijken en de

situatie in de ziekenhuizen, is het van belang om heel zorgvuldig een

afweging te maken op basis van de huidige cijfers en de prognoses

(inclusief onzekerheden). Dit heeft ons tot uitstel doen besluiten.

U kunt aangeven dat u instemt met het doorschuiven van

besluitvorming van reizen naar 11 mei, gelijktijdig met de

besluitvorming over de andere maatregelen.

Mbt toegangstesten:

Met de pilots testen voor toegang is getest of de test- en ICT-

infrastructuur goed functioneert.

De april-kalender is met grote haast samengesteld, waardoor de

afstemming inderdaad niet altijd perfect is gelopen. Desalniettemin zijn
er 170.000 tevreden deelnemers naar evenementen geweest.



eo In sommige Veiligheidsregio’s waren er klachten dat de pilots te groots
waren opgezet, in andere dat er te weinig testlocaties waren. Het was

belangrijk om daarin een goede balans te vinden.

+ Tegelijkertijd hebben we onderzoek gedaan. De bevindingen van KPMG

volgen volgende week. Er is wisselend gereageerd door potentiele
deelnemers. Sommigen geven nu al aan dat zij in de volgende stappen
van het openingsplan niet open willen gaan met toegangstesten.

 Vanaf mei worden er 7 nieuwe testaanbieders ingefaseerd, die gaan

werken met nieuwe ICT-systemen. Daarom wordt momenteel ook

onderzocht welke pilots er nodig zijn om die aanbieders te testen. Op
deze manier hoeven de nieuwe aanbieders niet na de invoering van de

wet hele sectoren te bedienen, zonder ervaring met de systemen. Deze

nieuwe aanbieders zorgen voor een fijnmaziger testaanbod.

In de bijlage bij dit agendapunt hebben VR (op eigen initiatief) een set

vragen opgesteld. Hieronder de rode draden die zij daar zelf in aan

hebben gebracht alsook een antwoord vanuit VWS per punt. (cursief):

1) De start van het toegangstesten verliep rommelig

De start verliep inderdaad rommelig door de grote tijdsdruk
waarmee de kalender is opgesteld. Tegelijkertijd was die

rommelige start erg leerzaam en weten we nu beter waar we

rekening mee moeten houden bij toegangstesten op grote
schaal.

2) Veiligheidsregio’s en gemeenten zijn niet (voldoende) betrokken.

De VR en gemeenten worden momenteel regulier bijgepraat in

de overleggen over toegangstesten. Daarbij staan ze ook in

contact met Stichting Open Nederland over de allocatie van

toegangstesten.

3) Er zijn veel vragen gesteld, maar weinig antwoorden gegeven.

Zie eerder antwoord (onder 1), niet wenselijk maar komt door

de grote tijdsdruk.

4) Weinig locaties om te kunnen testen waardoor je ver moet reizen en

testcapaciteit niet voldoende was.

In sommige Veiligheidsregio’s waren er klachten dat de pilots
te groots waren opgezet, in andere dat er te weinig testlocaties

waren. Het was belangrijk om daarin een goede balans te

vinden. De bedoeling is dat er, met de nieuwe aanbieders, een

fijnmaziger aanbod tot stand wordt gebracht.

Verdere vragen over de volgende thema’s (reactie cursief):

- Wat is precies de rol van veiligheidsregio’s bij de organisatie van het

testen, gezien het feit dat deze primair is belegd bij de gemeenten.

Als er in een regio activiteiten plaatsvinden waarbij, al dan niet,

getest moet worden, heeft de regio een adviserende rol. De
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pilots voor de maand mei zullen waarschijnlijk op basis van wie

het eerst komt-wie het eerst maalt worden ingericht.

Er is onduidelijkheid over de uitbouw van deze pilot en de aansluiting

op de ontwikkelingen van de wetgeving.

Als de wet is ingevoerd, kunnen toegangstesten meelopen in

het openingsplan. In de tussentijd wordt er onderzocht welke

pilots nodig zijn om de nieuwe testaanbieders en systemen te

testen.

Mbt de presentatie over toegangstesten: doel van de presentatie is het VB

te informeren over toegangstesten komende periode:

1. Pilots toegangstesten in mei

2. Toegangstesten in openingsplan (o0.b.v. wettelijke basis testbewijzen)

Na verdere ambtelijke uitwerking is besluitvorming in de MCC van 11 mei

voorzien.

De presentatie is dezelfde die u vanmiddag in de MCC heeft gegeven.

Deze is als volgt opgebouwd:

Slide 2: proces

U kunt aangeven dat tijdens BWO toegangstesten afgelopen vrijdag

met Min J&V, Min MZS, OCW (ambtelijk), Min EZK, Min VWS de

adviezen van ACC zijn toegelicht (opgenomen op slide 11). Verder is

ingegaan op:

o Wenselijkheid pilots toegangstesten in mei tot inwerkingtreding

wet vanaf 18 mei.

o Aandachtspunt: afstemming met Gemeenten, VB. Is bij VB

terughoudendheid.

o Wens/ noodzaak duidelijkheid geven over voorwaarden in de

stappen 2 t/m 5

co Voldoende aantrekkelijk maken voor ondernemers en

consumenten (o0.a. restaurants): voorstel EZK.

o In stap 5 meer publiek toestaan met toegangstesten, ambtelijk

advies gevraagd.

Slide 3: terugblik op pilots toegangstesten in april

Slide 4: waarom ook pilots in mei nodig zijn
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U kunt aangeven dat zeven nieuwe testaanbieders moeten oefenen

met de nieuwe IT-infrastructuur. In april is enkel geoefend met één

testaanbieder (LH) met een eigen IT-systeem. Politieke context:

Vertraging Tijdelijke wet Testbewijzen Covid 19 (vanaf 18 mei gereed).

Publicitair: Niet stilvallen, toegangstesten ‘levend’ houden voor publiek

en sectoren

Het gaat om de periode vanaf stap 2 (11 mei) tot het moment dat het

wetsvoorstel testbewijzen in werking treedt (vanaf 18 mei).

Slide 5: voorstel voor pilots toegangstesten in mei

Pilots organiseren met als doel uitvoering door nieuwe aanbieders en

nieuw IT-systeem te toetsen passend binnen huidige Tijdelijke

ministeriele regeling.

Aansluiten bij sectoren in stap 2 van openingsplan: doorstroomlocaties

binnen, publiek sportwedstrijden, culturele instellingen.

Selecteren deelnemers op basis van beschikbare capaciteit en

regionale oefenbehoefte van testaanbieders. Niet nieuwe kalender

opstellen o.b.v. brede uitvraag onder sectoren.

Slide 6: toegangstesten in openingsplan (o.b.v. wettelijke basis

testbewijzen)

U kunt aangeven dat met toegangstesten sectoren versneld of ruimer

kunnen opengaan.

In het openingsplan is aangegeven dat toegangstesten vanaf stap 2 in

het openingsplan zijn toegestaan. Een logisch opgebouwde inzet van

toegangstesten geeft de sectoren perspectief en houvast.

Slide 7: weergave van Openingsplan + toegangstesten zoals reeds

besloten en gepubliceerd (omdat er nog geen nieuwe versie is, staat hier

voor stap 2 nog 11 mei)

Slide 8 + 9 + 10: voorstel voor opname van toegangstesten in

openingsplan voor de stap 2 t/m 5

Aandachtpunten:

1. Maximale capaciteit culturele instellingen (poppodia) en stadions in

stap 2

+ Voorstel is om in stap 2 ook voor grote poppodia en stadions

100% (zaal)capaciteit op 1,5 meter toe te staan. Alternatief is
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om absolute maximale aantal bezoekers vaststellen. Gezien

diversiteit aan zaalcapaciteit lastig te bepalen.

2. Aanvullende verruiming voor restaurants in stap 3

+ Voorstel voor restaurants is om de 1,5m afstand tussen

individuen/huishoudens te hanteren ipv tussen groepjes/tafels.

Alternatief is om voor restaurants uitzondering te maken. Reden:

deze stap geen voordeel voor consumenten om naar een ‘test’-

restaurant te gaan. EZK werkt een voorstel hiervoor uit.

3. Loslaten 1,5m per welke stap en met welk percentage

(zaal)capaciteit

+ Belangrijke overweging is vanaf welke stap de 1,5m kan worden

losgelaten en of dan een beperkte of volledige reguliere (100%)

capaciteit mogelijk is.

+ In het huidige voorstel is aangegeven dat de reguliere

zaalcapaciteit 50% mag zijn (dus zonder 1,5m) in stap 4 en voor

stap 5 50-100% (nader te bepalen). Dit is op basis van Fieldlabs

uitkomsten tijdens onderzoek met hogere prevalentie.

Slide 12 schetst het proces tot besluitvorming op 11 mei. Op deze slide is

de optie van publiek bij sportwedstrijden na toegangstesten in het

hemelvaartweekend genoemd.

U kunt toetsen bij de aanwezigen of het inderdaad zo is dat dit helpt bij

het voorkomen van ongeorganiseerde oploopjes rondom wedstrijden? Zou

het bijvoorbeeld, volgens de aanwezigen, niet beter geweest zijn als de

Ajax supporters getest binnen hadden gezeten? Iets wat bij Cambuur wel

het geval was.

Verdere achtergrond:

Wetsvoorstel quarantaineplicht

Wellicht komt het wetsvoorstel quarantaineplicht ter sprake. Hieronder

enige opmerkingen die u hierover kunt maken:

Het wetsvoorstel quarantaineplicht is op woensdag 28 april behandeld in

de Tweede Kamer. Er waren diverse opmerkingen over onder andere:

. De proportionaliteit;

. De aanwijzing zeer hoogrisicogebieden;
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. Een mogelijke uitzondering op de quarantaineplicht voor

gevaccineerden en

. Ee handhaafbaarheid van het wetsvoorstel, bijvoorbeeld over de

vraag of er voldoende capaciteit is om mensen na te bellen.

Vandaag is er een brief naar de TK gestuurd over het percentage

personen dat nagebeld wordt.

Ook is er een amendement ingediend door mw Bikker en mw Kuiken

waardoor burgemeesters bij ministeriele regeling bevoegd wordt om

ontheffing te verlenen van de quarantaineplicht. Dit amendement is

ontraden vanwege:

. Het feit dat we via ministeriele regeling uitzonderingscategorieén

kunnen toevoegen;
. De mogelijke administratieve lasten die deze bevoegdheid

meebrengt voor gemeenten.

Donderdag aanstaande stemt de Tweede Kamer over het wetsvoorstel.

De behandeling en stemming in de Eerste Kamer staat gepland op

dinsdag 18 mei, samen met het wetsvoorstel over testbewijzen.

Naar verwachting treedt het wetsvoorstel dinsdag 25 mei in werking.


